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Az ASZ nem készít titkos záradékot
A z Á llam i Szám vevőszék nem  szándékozik  „ titk o s zá
ra d é k o t” fűzni a P o s tab an k  és a M agyar Fejlesztési 
B ank  veszteségeirő l szep tem b er végén elkészü lő  je le n 
téséh ez  -  m o n d ta  lap u n k n ak  K ovács Á rp á d  e lnök. 
H o zzá te tte : egy olyan összefoglaló t fognak  publikáln i, 
am ely  a k o n k ré t n evek  és üzle ti p a rtn e rek  ban k - és üz
leti titk a it é r in tő  m egnevezése  nélkü l is p o n to san  lá tta t
ja  m ajd  a főbb  összefüggéseket, s a veszteségek  okait.

3. oldal

A bányacikk címét 
kifogásolta a bíróság
C salád ja  bányavásárlása i kap csán  O rb án  V ik to r tegnap  
reggeli rád ió in terjú jáb an  közölte : a  Fővárosi B íróság 
m ár k o ráb b an  e lég té te lt a d o tt neki, am ikor jog erő s íté 
le téb en  an n ak  k ö zzé té te lé re  k ö te leze tt egy nap ilapo t, 
hogy va ló tlan  az az állítás, m iszerin t a  Fidesz-M agyar 
P o lgári P á rt üzleti k ap cso la tb an  állt a  p á r t e ln ö k én ek , 
O rb á n  V ik to rn ak  a családjával. A  b íróság  íté le te  ugyan
a k k o r  csak a B likk  első  o ld alo n  m egjelen t téves cím ére 
v o n a tk o zo tt, a c ikkso roza t tarta lm i m egállapításaival 
nem  fog lalkozott.

4. oldal

Bizonyítani kell, jár-e iskolába a gyerek
A  tan k ö te les  gyerm ekek  m in tegy  5-8 százaléka tartó san  
m ulaszt, vagy egyáltalán  nem  já r  iskolába. E n n ek  vissza
szorítására  a közo k ta tásb an  részt vevő gyerm ekek  u tán  
a családi p ó tlék o t o k ta tási tám o gatáskén t kap ják  o k tó 
b ertő l a szülők. N em  v o n ják  m eg azonban  az ellenőrzöt- 
teb b  ju tta tá s t ak k o r sem  a gyerm ekektő l, h a  en n ek  elle
n é re  sem  csökkenne az iskolaelhagyók száma.

5. oldal

Segít az EU-konjunktúra
A  gazdasági n ö vekedés en yhe  gyorsulását p rognosz ti
zálják  a p iaci e lem zők az év h á tra lev ő  részében  -  d e rü lt 
ki k ö rk érd ésü n k b ő l. B á r az e lső  negyedévben  3,3 száza
lék ra  lassult a növekedés ü tem e , m ost m in d en ek elő tt az 
uniós k o n ju n k tú ra je lek , a b e ru h ázáso k  és az ipari te r 
m elés é lén k ü lése  a lap ján  3 ,5 -4  százalék közé teszik  a 
szak értő k  az éves G D P -bővü lést.

9. oldal

Kapós az MLSZ-elnöki szék
B eváltak  a k o rább i jó sla tok : az u to lsó  ó rák b an  e lá rasz
to ttá k  a labdarúgó-szövetséget az e lnöki posz tra  pá lyá
z ó k a t tám o g a tó  a ján lások . A h h o z , hogy valaki e ln ö k je 
lö ltk én t állhasson  fel a szep tem b er 25-ei közgyűlésen, 
lega lább  10 M L SZ -tag  -  gyakorla tilag  10 egyesü le t -  
a ján lása  szükséges. A  je lö lések e t teg n ap  éjfélig k e lle tt 
leadni.

16. oldal

Várható időjárás
Alföld Balaton Budapest É-Magyaro.

N a p o s  
id ő  
24 fok

Változó 
25 fok 
Víz: 21 fok

N a p o s 
id ő  
25 fok

N a p o s  
idő  
23 fok

Lefújták a vasutassztrájkot
A jövő évre vonatkozó bértárgyalásokon vizsgálják a VDSZSZ követeléseit

Az utolsó előtti pillanatban sikerült megállapodni a vasúti 
bérvitában, így a Vasúti Dolgozók Szabad Szakszervezete 
(VDSZSZ) lefújta a ma reggel öt órától meghirdetett sztrájk
ját. A VDSZSZ belement abba, hogy idén ne legyen béreme
lés, a jövő évre vonatkozó megállapodáskor viszont figyelem
be veszik majd törekvésüket, hogy korrigálják a különböző 
vasúti munkavállalói csoportok közötti bérkülönbségeket.

M H -ö s s z e fo g la ló
T eg n ap  este  kilenc ó ra  u tán  
a  V D S Z S Z  sztrájkb izo ttsága 
e lfogad ta  a szakszervezet ve 
zetése  és a M Á V  k ö zö tt lé t
re jö tt  m egállapodást, s egy
ú tta l lefú jta  a m a reggeltő l 
m eg h ird e te tt sz trájkot. A  
m egállapodás tö b b  m int egy
h e te s  tárgyalássorozat végére 
te tt p o n to t, m elybe közvetí
tő k e t is bevontak .

A  V D S Z S Z  e redetileg  azt 
k ö v e te lte , hogy m ég az idén  
17,96 százalékos a lap b érem e
lésben részesü ljenek  azok a 
vasu tasok , ak ik  ezt a m érté 
k e t nem  k ap ták  m eg idén ja 
n u á r  elsejétő l. K orább i kö v e
te lésü k  volt az is, hogy jú lius 
e lsejétő l négyszázalékos te l
jes ítm ény ju ta lm at kap jan ak  
a  m unkaválla lók . A  tá rg y a lá 
sok  so rán  fo lyam atosan  e n 
g ed tek  követe léseikből, s vé
gül m ég ab b a  is b e lem en tek  
vo lna, hogy d ecem b ertő l já r 
jo n  az a lapbérem elés. A  
M Á V  azo n b an  ezt sem  fo
g ad ta  el, és tegnap  késő dé l
u tán  m eg te tte  u to lsó  a ján la 

tát. E szerin t a V D S Z S Z  bér- 
k o rrek c ió ra  te t t  javasla tá t a 
jövő  évre  v o n a tk o zó  egyezte
tések en  fogják figyelem be 
venni, m elyen a több i szak- 
szervezet is részt vesz.

A  m eg á llap o d ásb an  a 
V D S Z S Z  tu d o m ásu l veszi, 
hogy az  id én  n incs fo rrás  to 
vábbi b é rem elé sre , u g y an ak 
k o r  a M Á V  íg é re te t  te t t  a r
ra: m in d en t e lk ö v e t azé rt, 
hogy a m ásfél száza lékos te l
je s ítm én y ju ta lm at év  végén  
kifizessék. A z egyezség azt is 
rögzíti, hogy 2000. ja n u á r  e l
se jé tő l a leh e tő ség ek  szerin t 
bőv ítik  a négyszázalékos te l
jes ítm én y ju ta lm azásb a  b e 
v o n tak  k ö ré t. A  m unkaügyi 
k ap cso la to k  ren d ezése  é rd e 
k éb en  ab b an  is m egegyez
tek , hogy a V D S Z S Z  szám á
ra  is b iz to sítják  a szakszerve
zeti tisztségv ise lők  m u n k a 
id ő -k ed v ezm én y én ek  a tö r 
vén y b en  sze rep lő  m érték e t 
m eg h a lad ó  p én zb e li m egvál
tásá t, am i e g y éb k én t a m ásik  
k é t re p re z en ta tív  szakszer
v eze tre  ja n u á r  e lse jé tő l vo 
natkozik .

A VDSZSZ és a MÁV tárgyalóküldöttségei. Az utolsó előtti pillanatban sikerült megállapodni FOTÓ: ISZA FERENC

A  kilá tásba helyezett 
sztrájk  k im enete lé t egyéb
k én t tö b b en  is szkeptikusan 
íté lték  m eg, példáu l azért is, 
m ivel a M Á V  sok  helyen  egy

szerűen nem  vezényelte  m un
kába  a  V D S Z SZ -tagokat.

A  M Á V  veze tő i teg n ap  is 
úgy v é lték , hogy a sz trá jk  -  
an n ak  e lle n é re , hogy  azt a  15

eze r tag o t szám láló  szak- 
szervezet h ird e tte  m eg  -  cse
kély  tám o g a to ttság ú  lesz. 
E rre  ab b ó l is k ö v e tk ez te t
tek , hogy a V D S Z S Z  jan u ári

próbálkozása során , am ik o r 
108 ó ra  u tán  fú jták  le a 
sztrájkot, a v o n a to k  m in d 
össze nyolc-tíz száza léka  
nem köz lek ed e tt.

Mancs sérülten is folytatja a mentést Törökországban

Visszahívták a magyarokat
Öt magyar mentő és két kutya -  közöttük a hároméves török 
kislányt kimentő és közben megsérült Mancs -  tegnap újra- 
kezdte a munkát Izmitben, ahol a földrengés romjait takarít
ják. A miskolci különleges mentők öt tagja az izmiti tűzoltó
ság kérésére tért vissza a törökországi földrengés helyszínére, 
hogy esetleges további túlélők után kutasson.

M H -inform áció
A  M iskolci Speciális F e ld erí
tő  és M en tőcsoport vezető je, 
L ehoczky  L ászló  lap u n k n ak  
a rró l szám olt be , hogy m ég 
m indig  van  rem ény  tú lé lők  
m eg talá lására.

A  m agyar csoport tegnap  
ó ta  dolgozik az izm iti tű zo l
tó -parancsnoksággal közö

sen. F e lad a tu k , hogy a m un
kagépes bon tás  e lő tt u to ljára  
átvizsgálják az ép ü le tek e t.

L ehoczky e lm ondta: in fo r
m ációi szerin t k ed d en  este 
G ém ü k b en , Izm ittő l 35 k ilo
m éte rre  tö rö k  m en tő k  ö t 
g y erm eket m en te ttek  ki élve 
a rom ok  alól.

C inarc ikban  teg n ap  is küz
d ö tte k  négy gyerm ek é le 

téé rt. E z  rem én y t ad  arra , 
hogy további tú lé lők  leh e t
nek a  rom ok  alatt.

A  szakem ber szerin t a 
g y erm ekeknek  tö b b  esélyük 
van a tú lé lésre, m ert k isebb a 
vízigényük, és jo b b an  e lfé r
nek  a szűk résekben . A  m a
gyarok  teg n ap  négy rom ot 
v izsgáltak át, de  csak h o ltte s
tek e t talá ltak .

A  m iskolciak a ké t ország 
k ö zö tti polgári védelm i 
együ ttm ű k ö d és a lap ján , a 
m agyar po lgári védelem  k é
résére  u taz tak  Izm itbe.

A  tö b b i m agyar m en tő 
a la k u la t, a leg tö b b  kü lfö ld i

hez h a so n ló an , a tö rö k ö k  
fe lszó lítá sá ra  e lh ag y ta  az o r 
szágot -  n y ila tk o z ta  la p u n k 
nak  É liá s  Pál isz tam bu li fő 
konzul.

Á z in tézkedés egyébkén t 
é rte tlen ség et k e lte tt. A  sie t
séget, a nehézm u n k ag ép ek  
gyors b ev etésé t a járványve- 
szély in d oko lha tta .

T ov áb b  borzo lja  a  k ed é 
lyeket, hogy teg n ap  rad ik á li
san c sö k k en te tték  az á ldoza
to k  h ivata los szám át. A  k o 
rább i 18 eze r h e lye tt 12 ezer 
h a lo ttró l beszéltek .

• Újvári Miklós

Torgyán újabb politikai húzása?
Tirts: szakmailag nem kellően megalapozott a kisgazda pártelnök metróberuházást támogató álláspontja

Torgyán miniszter úrral egyetértettünk abban, hogy nagy 
szükségünk van a 4-es metróra -  mondta tegnap a Magyar 
Hírlapnak Demszky Gábor főpolgármester. Liebmann Kata
lin, az FKGP budapesti elnöke szerint a kisgazda pártelnök 
nem foglalt állást metróügyben, a döntést a fővárosi szerve
zetre bízta. Tirts Tamás, a Fidesz budapesti frakcióvezetője 
úgy vélte, hogy a metróberuházás támogatásával a kisgazda 
elnök a jövő évi költségvetési vita előtt javítana a vidékfej
lesztési minisztérium pozícióin.

M H -ö s s z e á ll í tá s
A  keddi T orgyán-D em szky- 
találkozón a kisgazda párte l
nök nem  foglalt állást m etró
ügyben -  m ondta  L iebm ann 
Katalin, az F K G P  budapesti 
elnöke. „Torgyán József a b u 
dapesti szervezetre bízta a 
döntést, épp  ezért találkozni 
szeretnék D em szky G áborral” 
-  hangsúlyozta L iebm ann. A zt 
viszont m egerősítette: a m et

ró ra  szükség van, csak az nem  
mindegy, hol épül és m ennyi 
pénzből.

D em szky G áb o r a  M agyar 
H írlapnak  úgy nyilatkozott: 
„Torgyán m iniszter úrral 
egyetérte ttünk  abban , hogy 
nem csak a budapestieknek , 
hanem  a fővárosban rendsze
resen  közlekedő vidékieknek 
is nagy szükségük van a 4-es 
m etró ra , am ely két vasúti és 
egy buszpályaudvart is össze

kö t m ajd. A z előző ciklusban 
a fővárosi kisgazdák a város
házi koalícióval együtt szavaz
tak  a m etróberuházás m ellett, 
és nagyon örülök, hogy a F i
desszel e llen té tben  k övetke
zetesen  k ita rtanak  a  bud ap es
tiek  érd ek e  m ellett.”

Torgyán József a jövő évi 
költségvetési vita e lőtt javítana 
a vidékfejlesztési m inisztérium  
pozícióin -  é rtékelte  a M agyar 
H írlapnak T irts T am ás főváro
si fideszes frakcióvezető a kis
gazda párte lnöknek a m etró  
és a  rákospalotai füstgázm osó 
beruházását tám ogató állás
pontját. H ozzátette: az biztos, 
hogy ez szakmailag nem  kel
lően m egalapozott, csak politi
kailag értékelhető .

T irts úgy vélte, hogy 
D em szky G áb o r jelenlegi m et

ró tervét sem m ilyen körülm é
nyek között nem  tám ogatja 
m ajd a korm ány. E lsősorban 
azért, m ert a  beruházás vállal- 
hatatlan  terh e t jelen tene a 
költségvetésnek. „A  főváros 
vezetése tudja, korm ánygaran
cia nélkül nem  kap hitelt a 
nem zetközi pénzpiacon, vi
szont azzal is tisztában van, 
hogy a  kérdést napirenden 
tartva, politikai tőkét ková
csolhat az ügyből” -  fogalm a
zott a  frakcióvezető.

T irts elm ondta, hogy a fő
városi kisgazdák javaslatait 
szívesen fogadnák bármilyen, 
így m etróügyben is, de erre ed 
dig nem  volt példa. E z az
zal m agyarázható, hogy az 
FK G P-nek nincs frakciója a 
budapesti közgyűlésben, így a 
folyam atban lévő ügyekről ke

vesebb információval rendel
keznek -  tette  hozzá.

A  kisgazdapárt tám ogatja a 
m etróterveket, de nem  biztos, 
hogy ugyanazon a nyom vona
lon, ugyanazokkal a megállók
kal. Az viszont bizonyos, hogy 
a vidékfejlesztésre szánt költ
ségvetési tételeket nem  apaszt
hatja -  m ondta lapunknak Tu- 
ri-Kovács Béla, a kisgazda- 
párt frakcióvezető-helyettese. 
U gyanakkor hozzátette: egyez
tetés erről a kérdésről nem 
volt, ezért csak saját álláspont
ját ism ertetheti. Túri-Kovács 
Béla úgy vélte: az eddigi viták is 
azt bizonyítják, hogy nincs kel
lően m egalapozott szakvéle
mény, m árpedig addig nem  le
het elkezdeni az építkezést.

• N . S Z . - S . F . I .

Hozamgarancián
vesztett

a Konzumbank
M H -ö s sz e fo g la ló _ _ _ _ _ _ _ _
Egy portfóliókezelési szerző
désből származik a K onzum 
bank veszteségének jelentős 
része -  tud ta  meg lapunk. 
A  Budapesti Ingatlanfejlesztő 
és H asznosító Rt.-vel és a 
D onaD öm e Kft.-vel kötött 
szerződések 500 millió forintos 
veszteséget okoztak a bank
nak. E zért kényszerült lem on
dásra júliusban Szabóné Pá- 
kozdi Éva vezérigazgató és he
lyettese, s ezért kell várhatóan 
lem ondania a bankelnöknek, 
Pázm ándi G yulának is. A  bank 
keddi rendkívüli közgyűlésén a 
többségi tulajdonos M agyar 
Fejlesztési B ank több milliárd 
forintos zártkörű  tőkeem elést 
hajt végre, hogy helyrebillentse 
a m érleget és privatizációra fel
készítse a bankot.

Részletek a 9. oldalon

Szám la nélkül 
a m űsorszolgáltatók

Több százmillió forgalmi adóját várják hiába
Több százmillió forint után 
nem tudnak forgalmi adót 
visszaigényelni a helyi és a kör
zeti televíziók, rádiók, mert az 
általuk befizetett műsor-szol
gáltatási díjról nem kapnak 
számlát. A Műsor-szolgáltatási 
Alap az adóhatóság állásfogla
lására vár, hogy kiderüljön, ki 
adjon számlát és milyen adó
kulccsal. A vita miatt számos 
szolgáltató megtagadta a díj 
befizetését.

M H -in fo rm ác ió
Szerződésben vállalt kötelezett
sége ellenére számos helyi és 
körzeti rádió, illetve televízió 
nem utalja át az Országos R á
dió és Televízió Testület Mű
sor-szolgáltatási Alapjához a 
műsor-szolgáltatási jogosultság 
fejében fizetendő díjat, mivel 
arról nem  kapnak számlát. Az 
összeg vételkörzetenként né
hány százezer forinttól a több 
tízmillió forintig terjed, össze
sen százmilliós nagyságrendű az 
ebből származó bevétel.

A z  üzem eltetők  számla 
nélkül nem  tudják  'visszaigé
nyelni az á ltalános forgalmi 
adót, ezért főbben  egyáltalán 
nem  fizetnek, vagy a díjnak 
m egfelelő összeget letéti 
szám lán helyezik el, és várnak 
az átutalással.

A  több  m űsorszolgáltató jo
gi képviseletét ellátó  Ballai 
Éva hangsúlyozta: m inden ol
dalról jogsértő az állapot. Ha 
az üzem eltető számla nélkül fi
zet, akkor a számviteli előírá
sokat, ha viszont elm arad a díj
jal, akkor a m édiatörvényt sér
ti meg, amely ilyen esetben le
hetővé teszi a m űsor-szolgál
tatási szerződés felbontását.

A vissza nem igényelhető for
galmi adó ugyanakkor veszte
séget okoz. Ballai szerint ugyan
ilyen képtelen helyzetben van 
az O R TT is, a testületet ugyan
is a m édiatörvény kötelezi a dí
jak beszedésére, számla nélkül 
viszont azt nem tudja behajtani 
a szolgáltatóktól.

Nahimi Péter, a  M űsor
szolgáltatási A lap igazgató
ja kérdésünkre m egerősítette, 
hogy nem  tudnak számlát adni 
a befizetett díjak után. Tavaly 
októberig nem  voltak számla
képesek, addig az O R T T  állí
tott ki bizonylatot az alap javá
ra. A m illiárdokat fizető orszá
gos csatornák is így igényelhet
ték vissza az áfát.

Az alap tavaly ősz ó ta  
ugyan jogosult a számlázásra, 
az adóhatóságtól azonban a 
mai napig nem  kaptak választ 
arra: hány százalékos az adó
kulcs a  műsorszolgáltatásnál. 
(A K SH  először a nullaszáza
lékos körbe tartozó tevékeny
ségként sorolta be a  m űsor
szolgáltatást.)

A szolgáltatási díjak pontos 
összegét Nahimi nem nevezte 
meg, a  százmilliós nagyságren
det azonban m egerősítette és 
hozzátette: tud arról, hogy a 
számla hiányára hivatkozva 
többen nem  fizetik a díjat, 
szankciót azonban nem  szab
hatnak ki. Az A PEH -hel m ár 
egyeztetnek, és Nahimi szerint 
hamarosan sikerül rendezni a 
problémát.

Az adóhatóságnál m egke
resésünkre csupán annyit kö
zöltek, hogy az ügyről az 
APEH elnökének utasítására 
nem nyilatkozhatnak.

• Haszán Zoltán
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Lefújták a vasutassztrájkot
A jövő évre vonatkozó bértárgyalásokon vizsgálják a VDSZSZ követeléseit

E-mall cím:
levelek@mhlrlap.hu;

Internet-cím:
http://www.mhlrlap.hu/
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Az utolsó előtti pillanatban sikerült megállapodni a vasúti
bérvitában, így a Vasúti Dolgozók Szabad Szakszervezete
(VDSZSZ) lefújta a ma reggel öt órától meghirdetett sztrájk-
ját. A VDSZSZ belement abba, hogy idén ne legyen béreme-
lés, a jövő évre vonatkozó megállapodáskor viszont figyelem-
be veszik majd törekvésüket, hogy korrigálják a különböző
vasúti munkavállalói csoportok közötti bérkülönbségeket.

Az ÁSZ nem készít titkos záradékot
Az Állami Számvevőszék nem szándékozik „titkos zá-
radékot” fűzni a Postabank és a Magyar Fejlesztési
Bank veszteségeiről szeptember végén elkészülő jelen-
téséhez - mondta lapunknak Kovács Árpád elnök.
Hozzátette: egy olyan összefoglalót fognak publikálni,
amely a konkrét nevek és üzleti partnerek bank- és üz-
leti titkait érintő megnevezése nélkül is pontosan láttat-
ja majd a főbb összefüggéseket, s a veszteségek okait.

3. oldal

A bányacikk címét
kifogásolta a bíróság
Családja bányavásárlásai kapcsán Orbán Viktor tegnap
reggeli rádióinterjújában közölte: a Fővárosi Bíróság
már korábban elégtételt adott neki, amikor jogerős íté-
letében annak közzétételére kötelezett egy napilapot,
hogy valótlan az az állítás, miszerint a Fidesz-Magyar
Polgári Párt üzleti kapcsolatban állt a párt elnökének.
Orbán Viktornak a családjával. A bíróság ítélete ugyan-
akkor csak a Blikk első oldalon megjelent téves címére
vonatkozott, a cikksorozat tartalmi megállapításaival
nem foglalkozott.

4.  oldal

Bizonyítani kell, jár-e iskolába a gyerek
A tanköteles gyermekek mintegy 5-8 százaléka tartósan
mulaszt, vagy egyáltalán nem jár iskolába. Ennek vissza-
szorítására a közoktatásban részt vevő gyermekek után
a családi pótlékot oktatási támogatásként kapják októ-
bertől a szülők. Nem vonják meg azonban az ellenőrzöt-
tebb juttatást akkor sem a gyermekektől, ha ennek elle-
nére sem csökkenne az iskolaelhagyók száma.

5. oldal

Segít az EU-konjunktúra
A gazdasági növekedés enyhe gyorsulását prognoszti-
zálják a piaci elemzők az év hátralevő részében - derült
ki körkérdésünkből. Bár az első negyedévben 3,3 száza-
lékra lassult a növekedés üteme, most mindenekelőtt az
uniós konjunktúrajelek, a beruházások és az ipari ter-
melés élénkülése alapján 3,5-4 százalék közé teszik a
szakértők az éves GDP-bővülést.

9. oldal
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tát. Eszerint a VDSZSZ bér-
korrekcióra tett javaslatát a
jövő évre vonatkozó egyezte-
téseken fogják figyelembe
venni, melyen a többi szak-
szervezet is részt vesz.

A megállapodásban a
VDSZSZ tudomásul veszi,
hogy az idén nincs forrás to-
vábbi béremelésre, ugyanak-
kor a MÁV ígéretet tett ar-
ra: mindent elkövet azért,
hogy a másfél százalékos tel-
jesítményjutalmat év végén
kifizessék. Az egyezség azt is
rögzíti, hogy 2000. január el-
sejétől a lehetőségek szerint
bővítik a négyszázalékos tel-
jesítményjutalmazásba be-
vontak körét. A munkaügyi
kapcsolatok rendezése érde-
kében abban is megegyez-
tek. hogy a VDSZSZ számá-
ra is biztosítják a szakszerve-
zeti tisztségviselők munka-
idő-kedvezményének a tör-
vényben szereplő mértéket
meghaladó pénzbeli megvál-
tását. ami egyébként a másik
két reprezentatív szakszer-
vezetre január elsejétől vo-
natkozik.

MH-összefoglaló

Tegnap este kilenc óra után
a VDSZSZ sztrájkbizottsága
elfogadta a szakszervezet ve-
zetése és  a MÁV között lét-
rejött megállapodást, s egy-
úttal lefújta a ma reggeltől
meghirdetett sztrájkot. A
megállapodás több mint egy-
hetes tárgyalássorozat végére
tett pontot, melybe közvetí-
tőket is bevontak.

A VDSZSZ eredetileg azt
követelte, hogy még az idén
17.96 százalékos alapbéreme-
lésben részesüljenek azok a
vasutasok, akik ezt a mérté-
ket nem kapták meg idén ja-
nuár elsejétől. Korábbi köve-
telésük volt az is, hogy július
elsejétől négyszázalékos tel-
jesítményjutalmat kapjanak
a munkavállalók. A tárgyalá-
sok során folyamatosan en-
gedtek követeléseikből, s vé-
gül még abba is belementek
volna, hogy decembertől jár-
jon az alapbéremelés. A
MÁV azonban ezt sem fo-
gadta el, és tegnap késő dél-
után megtette utolsó ajánla-

A VDSZSZ és a MÁV tárgyalóküldöttségei. Az utolsó előtti pillanatban sikerült megállapodni FOTÓ: ISZA FERENC

A kilátásba helyezett
sztrájk kimenetelét egyéb-
ként többen is szkeptikusan
ítélték meg, például azért is,
mivel a MÁV sok helyen egy-

ezer tagot számláló szak-
szervezet hirdette meg - cse-
kély támogatottságú lesz.
Erre abból is következtet-
tek. hogy a VDSZSZ januári

próbálkozása során, amikor
108 óra után fújták le a
sztrájkot, a vonatok mind-
össze nyolc-tíz százaléka
nem közlekedett.

szerűen nem vezényelte mun-
kába a VDSZSZ-tagokat.

A MÁV vezetői tegnap is
úgy vélték, hogy a sztrájk -
annak ellenére, hogy azt a 15

Mancs sérülten is folytatja a mentést Törökországban

Visszahívták a magyarokat
Számla nélkül

a műsorszolgáltatók
Több százmillió forgalmi adóját várják hiába

Kapós az MLSZ-elnöki szék
Beváltak a korábbi jóslatok: az utolsó órákban elárasz-
tották a labdarúgó-szövetséget az elnöki posztra pályá-
zókat támogató ajánlások. Ahhoz, hogy valaki elnökje-
löltként állhasson fel a szeptember 25-ei közgyűlésen,
legalább 10 MLSZ-tag - gyakorlatilag 10 egyesület -
ajánlása szükséges. A jelöléseket tegnap éjfélig kellett
leadni.

16 .  oldal

Öt magyar mentő és két kutya - közöttük a hároméves török
kislányt kimentő és közben megsérült Mancs - tegnap újra-
kezdte a munkát Izmitben, ahol a földrengés romjait takarít-
ják. A miskolci különleges mentők öt tagja az izmiti tűzoltó-
ság kérésére tért vissza a törökországi földrengés helyszínére,
hogy esetleges további túlélők után kutasson.

téért. Ez reményt ad arra,
hogy további túlélők lehet-
nek a romok alatt.

A szakember szerint a
gyermekeknek több esélyük
van a túlélésre, mert kisebb a
vízigényük, és jobban elfér-
nek a szűk résekben. A ma-
gyarok tegnap négy romot
vizsgáltak át, de csak holttes-
teket találtak.

A miskolciak a két ország
közötti polgári védelmi
együttműködés alapján, a
magyar polgári védelem ké-
résére utaztak Izmitbe.

A többi magyar mentő-
alakulat, a legtöbb külföldi-

hez hasonlóan, a törökök
felszólítására elhagyta az or-
szágot - nyilatkozta lapunk-
nak Éliás Pál isztambuli fő-
konzul.

Az intézkedés egyébként
értetlenséget keltett. A siet-
séget. a nehézmunkagépek
gyors bevetését a járványve-
szély indokolhatta.

Tovább borzolja a kedé-
lyeket, hogy tegnap radikáli-
san csökkentették az áldoza-
tok hivatalos számát. A ko-
rábbi 18 ezer helyett 12 ezer
halottról beszéltek.

* Újvári Miklós

A vissza nem igényelhető for-
galmi adó ugyanakkor veszte-
séget okoz. Ballai szerint ugyan-
ilyen képtelen helyzetben van
az ORTT is, a testületet ugyan-
is a médiatörvény kötelezi a dí-
jak beszedésére, számla nélkül
viszont azt nem tudja behajtani
a szolgáltatóktól.

Nahimi Péter, a Műsor-
szolgáltatási Alap igazgató-
ja kérdésünkre megerősítette,
hogy nem tudnak számlát adni
a befizetett díjak után. Tavaly
októberig nem voltak számla-
képesek, addig az ORTT állí-
tott ki bizonylatot az alap javá-
ra. A miUiárdokat fizető orszá-

Több százmillió forint után
nem tudnak forgalmi adót
visszaigényelni a helyi és a kör-
zeti televíziók, rádiók, mert az
általuk befizetett műsor-szol-
gáltatási díjról nem kapnak
számlát. A Műsor-szolgáltatási
Alap az adóhatóság állásfogla-
lására vár, hogy kiderüljön, ki
adjon számlát és milyen adó-
kulccsal. A vita miatt számos
szolgáltató megtagadta a díj
befizetését.

sen. Feladatuk, hogy a mun-
kagépes bontás előtt utoljára
átvizsgálják az épületeket.

Lehoczky elmondta: infor-
mációi szerint kedden este
Gémükben, Izmittől 35 kilo-
méterre török mentők öt
gyermeket mentettek ki élve
a romok alól.

Cinarcikban tegnap is küz-
döttek négy gyermek éle-

MH-információ

A Miskolci Speciális Felderí-
tő  és Mentőcsoport vezetője,
Lehoczky László lapunknak
arról számolt be, hogy még
mindig van remény túlélők
megtalálására.

Ä magyar csoport tegnap
óta dolgozik az izmiti tűzol-
tó-parancsnoksággal közö-

Várható időjárás
É-Magyaro.Alföld Balaton Budapest

Napos Változó
idő 25  fok
24 fok Víz: 21  fok

Napos
idő
25  fok

Napos
idő
23 fok

MH-információ

Szerződésben vállalt kötelezett-
sége ellenére számos helyi és
körzeti rádió, illetve televízió
nem utalja át az Országos Rá-
dió és Televízió Testület Mű-
sor-szolgáltatási Alapjához a
műsor-szolgáltatási jogosultság
fejében fizetendő díjat, mivel
arról nem kapnak számlát. Az
összeg vételkörzetenként né-
hány százezer forinttól a több
tízmillió forintig terjed, össze-
sen százmilliós nagyságrendű az
ebből származó bevétel.

Az üzemeltetők számla
nélkül nem tudják 'visszaigé-
nyelni az általános forgalmi
adót, ezért többen egyáltalán
nem fizetnek, vagy a díjnak
megfelelő összeget letéti
számlán helyezik el, és várnak
az átutalással.

A több műsorszolgáltató jo-
gi képviseletét ellátó Ballai
Éva hangsúlyozta: minden ol-
dalról jogsértő az állapot. Ha
az üzemeltető számla nélkül fi-
zet, akkor a számviteli előírá-
sokat, ha viszont elmarad a díj-
jal, akkor a médiatörvényt sér-
ti meg, amely ilyen esetben le-
hetővé teszi a műsor-szolgál-
tatási szerződés felbontását.

gos csatornák is így igényelhet-
ték vissza az áfát.

Az alap tavaly ősz óta
ugyan jogosult a számlázásra,
az adóhatóságtól azonban a
mai napig nem kaplak választ
arra: hány százalékos az adó-
kulcs a műsorszolgáltatásnál.
(A KSH először a nullaszáza-
lékos körbe tartozó tevékeny-
ségként sorolta be a műsor-
szolgáltatást.)

A szolgáltatási díjak pontos
összegét Nahimi nem nevezte
meg, a százmilliós nagyságren-
det azonban megerősítette és
hozzátette: tud arról, hogy a
számla hiányára hivatkozva
többen nem fizetik a díjat,
szankciót azonban nem szab-
hatnak ki. Az APEH-hel már
egyeztetnek, és Nahimi szerint
hamarosan sikerül rendezni a
problémát.

Az adóhatóságnál megke-
resésünkre csupán annyit kö-
zöltek. hogy az ügyről az
APEH elnökének utasítására
nem nyilatkozhatnak.

* Haszán Zoltán

Hozamgarancián
vesztett

a Konzumbank
MH-ősszefoglaló

Egy portfóliókezelési szerző-
désből származik a Konzum-
bank veszteségének jelentős
része - tudta meg lapunk.
A Budapesti Ingatlanfejlesztő
és Hasznosító Rt.-vel és a
DonaDöme Kft.-vel kötött
szerződések 500 millió forintos
veszteséget okoztak a bank-
nak. Ezért kényszerült lemon-
dásra júliusban Szabóné Pá-
kozdi Éva vezérigazgató és he-
lyettese, s ezért kell várhatóan
lemondania a bankelnöknek,
Pázmándi Gyulának is. A bank
keddi rendkívüli közgyűlésén a
többségi tulajdonos Magyar
Fejlesztési Bank több milliárd
forintos zártkörű tőkeemelést
hajt végre, hogy helyrebillentse
a mérleget és privatizációra fel-
készítse a bankot.

Részletek a 9. oldalon

Torgyán újabb politikai húzása?
Tirts: szakmailag nem kellően megalapozott a kisgazda pártelnök metróberuházást támogató álláspontja

köt majd. Az előző ciklusban
a fővárosi kisgazdák a város-
házi koalícióval együtt szavaz-
tak a metróberuházás mellett,
és nagyon örülök, hogy a Fi-
desszel ellentétben követke-
zetesen kitartanak a budapes-
tiek érdeke mellett.”

Torgyán József a jövő évi
költségvetési vita előtt javítana
a vidékfejlesztési minisztérium
pozícióin - értékelte a Magyar
Hírlapnak Tirts Tamás főváro-
si fideszes frakcióvezető a kis-
gazda pártelnöknek a metró
és a rákospalotai füstgázmosó
beruházását támogató állás-
pontját. Hozzátette: az biztos,
hogy ez szakmailag nem kel-
lően megalapozott, csak politi-
kailag értékelhető.

Tirts úgy vélte, hogy
Demszky Gábor jelenlegi met-

Torgyán miniszter úrral egyetértettünk abban, hogy nagy
szükségünk van a 4-es metróra - mondta tegnap a Magyar
Hírlapnak Demszky Gábor főpolgármester. Liebmann Kata-
lin, az FKGP budapesti elnöke szerint a kisgazda pártelnök
nem foglalt állást metróügyben, a döntést a fővárosi szerve-
zetre bízta. Tirts Tamás, a Fidesz budapesti frakcióvezetője
úgy vélte, hogy a metróberuházás támogatásával a kisgazda
elnök a jövő évi költségvetési vita előtt javítana a vidékfej-
lesztési minisztérium pozícióin.

rótervét semmilyen körülmé-
nyek között nem támogatja
majd a kormány. Elsősorban
azért, mert a beruházás vállal-
hatatlan terhet jelentene a
költségvetésnek. „A főváros
vezetése tudja, kormánygaran-
cia nélkül nem kap hitelt a
nemzetközi pénzpiacon, vi-
szont azzal is tisztában van,
hogy a kérdést napirenden
tartva, politikai tőkét ková-
csolhat az ügyből” - fogalma-
zott a frakcióvezető.

Tirts elmondta, hogy a fő-
városi kisgazdák javaslatait
szívesen fogadnák bármilyen,
így metróügyben is, de erre ed-
dig nem volt példa. Ez az-
zal magyarázható, hogy az
FKGP-nek nincs frakciója a
budapesti közgyűlésben, így a
folyamatban lévő ügyekről ke-

vesebb információval rendel-
keznek - tette hozzá.

A kisgazdapárt támogatja a
metróterveket, de nem biztos,
hogy ugyanazon a nyomvona-
lon, ugyanazokkal a megállók-
kal. Az viszont bizonyos, hogy
a vidékfejlesztésre szánt költ-
ségvetési tételeket nem apaszt-
hatja - mondta lapunknak Tú-
ri-Kovács Béla, a kisgazda-
párt frakcióvezető-helyettese.
Ugyanakkor hozzátette: egyez-
tetés erről a kérdésről nem
volt, ezért csak saját álláspont-
ját ismertetheti. Túri-Kovács
Béla úgy vélte: az eddigi viták is
azt bizonyítják, hogy nincs kel-
lően megalapozott szakvéle-
mény, márpedig addig nem le-
het elkezdeni az építkezést.

• N. Sz. - S. F. I.

róra szükség van, csak az nem
mindegy, hol épül és mennyi
pénzből.

Demszky Gábor a Magyar
Hírlapnak úgy nyilatkozott:
„Torgyán miniszter úrral
egyetértettünk abban, hogy
nemcsak a budapestieknek,
hanem a fővárosban rendsze-
resen közlekedő vidékieknek
is nagy szükségük van a 4-es
metróra, amely két vasúti és
egy buszpályaudvart is össze-

MH-összeállítás

A keddi Torgyán-Demszky-
taláikozón a kisgazda pártel-
nök nem foglalt állást metró-
ügyben - mondta Liebmann
Katalin, az FKGP budapesti
elnöke. ..Torgyán József a bu-
dapesti szervezetre bízta a
döntést, épp ezért találkozni
szeretnék Demszky Gáborral”
- hangsúlyozta Liebmann. Azt
viszont megerősítette: a met-
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Hogy semmi se hiányozzon az irodából. Vásároljon számítógépet az interneten!
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